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Miniszteri bejelentés: 

A tervezettnél több 
lakás épül 

Jubileumi építőipari tudományos szimpózium 
A magyar—szovjet mű- „Magyarország felszabadu- jelentette, hogy a magyar 

szaki-tudományos együtt- lás utáni városépítésének ki- építőipar — a Szovjetunió 
működés 25 éves jubileu- alakulása és jő tendenciái" műszaki-tudományos segítsé-
ma alkalmából hétfőn címmel tartott előadást. El- gével, a szovjet házgyárak és 
kétnapos építőipari tudomá- mondta, hogy Dunaújváros- építési technológiák átvételé-
nyos szimpózium kezdődött ban alkalmazták először az vei — várhatóan 20—25 ezer 
Dunaújvárosban, hazánk el- új, szocialista városok építé- lakással túlteljesíti a 15 éves 
ső szocialista városában. A sének szovjet tapasztalatait, lakásépítési tervet. Az 1975. 
konferencián részt vett Bon- A miniszter hangsúlyozta, végén lejáró 15 év alatt te-
dor József építésügyi és vá- hogy Dunaújváros építésekor hát több mint egymillió la-
rosfejlesztési miniszter, D. F. alakult ki a nagyipari, gépe- kás épül hazánkban. 
Novikov, a Szovjetunió bu- sített építőipar, a magyar épí- . . . .. . . . . . . 
dapesti nagykövetségének tőipar 1949-ben zömmel kéz- * pitoi]pari 
gazdasági tanácsosa, Nyiko- műves jellegű volt, összes J í i ^ ^ í f ^ é ^ ^ J T " 
laj Ullasz Állami díjas, a gépi kapacitása nem haladta « J S S ^ S F E 
Szovjet Építész Szövetség meg a 800 lóerőt. A magyar f S S S t ó S l 
titkára. Simor János építés- építőipar jelenleg 1,5 millió S á s a hanezott el a szov 
ügyi és városfejlesztési mi- lóerő gépi kapacitással ren- e l o a a a s a nangzott ei a szov jet középvárosok tervezéséről 

és fejlesztéséről. 
Az építőipari tudományos 

niszterhelyettes és az ország delkezik és az építő-, vala-
építőipari nagyvállalatainak mint építőanyagipar összesen 
több vezető szakembere. 450 000 dolgozót foglalkoztat. 

A jubileumi tanácskozáson Bondor József miniszter szimpózium részvevői ezután 
Bondor József építésügyi és előadásában kitért a magyar városnézésén vettek részt, 
városfejlesztési miniszter lakásépítés fejlődésére. Be- (MTI) 

A pártkongresszus tiszteletére: 

Kábelgyári brigádok 
az export túlteljesítéséért 

Jó néhány országba eljut-
nak a Magyar Kábelművek 
szegedi gyárának termékei. 
Svédországgal ötéves export-
szerződésük van, az idén 
december 10-ig 12 ezer ki-
lométer alumínium huzalt 
szállítanak a skandináv ál-
lamba. A líbiai igényt kielé-

Óvodák, iskolák, kórházak 
Figyelem az elavult épületek felújítására 

Legutóbbi , ülésén a szegedi alapvető gondokat., -mindez1 lyett • á következő ötéves 
városi tanács végrehajtó bi- nem sokkal csökkenti, hiszen ^ tervben új épül. f 
zott -ága — más témák között — többek között — 'a kony- A városi tanács végrehajtó 
— megtárgyalta azt. a Prá- hák teljesítőképessége is bizottsága — miután tájé-
gai Tibor tanácselnök-helyet- alatta marad az igényeknek, koztatásként elfogadta a be-
tes által összeállított anya- mivei a KÖJÁL jelentősen számolót — utasította az 
got is, amely a tanácsi intéz- csökkentette a kiadható adag- egyes szakigazgatási szerve-
mények műszaki állapotáról számokat. Ugyancsak tekin- ket, hogy rangsorolják az in-
szár tolt be. Az ilyen fölmé- télyes gondokat okoz a szín- tézmények felújításának 
rések mindig hasznosak, hi- ház és a községek művelődési szükségességét. A beszámolót 
szen olyan, mindannyiunk otthonainak sürgető felújí- és az egyes tanácsi osztályok 
számára fontos intézmények tása. által készített rangsorolást 
álláootát ismertetik, mint az a kereskedelmi osztály P e d i S f e l kell használni a kö-
óvodák. bölcsődék, iskolák felügyelete alá tartozó intéz- vetkező ötéves terv készítése-
vagy kórházak. mények műszaki állapota k o r a részletes felújítási terv 

A művelődésügyi osztály többnyire jó - például az elkészítéséhez. A végrehajtó 
felügyelete alá 104 oktatási ú j kemping —vagy legalább- bizottság egyúttal szabadabb 
és közművelődési intézmény is kielégítő. Sokat javult az kezet adott a szakigazgatási 
tartozik. Közülük 63 a múlt utóbbi években a turista-
században, vagy a századfor- szálló színvonala is — gázfű-
duló táján épült, vagyis tés bevezetése stb 
nagyrészt elavult, korszerűt azon-

len. Fenntartásuk meglehető: b a n i d e a k é p p e n szükséges 
sen sokba kerül, s az e célra I e n n e kisebb szobákat kiala-
rendelkezésre álló összegek kítani az épületen belül, s ez 
jószerével csak a legszük- s e m olcsó mulatság. Az ipari 
s

R f f b , kiadásokat fedezik. v á s á ü j M a r x t é r i t e r ü l e t é n 
Raadasul — mivel nincs ki- ' 

levő épületek szerencsére jó 
állapotban vannak, felada-
tuknak megfelelnek. Ugyan-

Marx téri piaci csarnok, 

szerveknek a felújítási, kivi-
teli szerződések megkötésé-
ben. 

nem a megszokott egy mű-
szakban, hanem délután és 
éjjel is —, hogy segítséget 
nyújtsanak az exportterv tel-
jesítéséhez. Ezt ugyan nem 
társadalmi munkában, ha-
nem munkaidő alatt tették, 
ám mégis figyelemreméltó, 
hiszen a vállalat érdekeit fi-

gítették, 400 tonna rézhuzal felajánlás érkezett — ezúttal gyelembe véve nem saját te-
már megérkezett rendeltetési a z erősáramú üzemből. A rületen vállaltak munkát, 
helyére. Iraknak 300 tonna, Kábel nevű szocialista bri- A leírt vállalások elsősor-
Izraelnek pedig száz tonna gád — amely ugyancsak a ban a XI. pártkongresszus és 
alumínium vezetéket külde- vállalat kiváló brigádja cí- felszabadulásunk évfordulója 
nek a negyedik negyedév- m e t viseli — tagjai ígérték, jegyében születtek. A lelki-
ben- ha a fémmű igényli, felada- ismeretesen végzett munka 

Júliusban nagy feladatot tokát vállalnak az exportterv s a lelkesedés azonban bizto-
kaptak a szegedi gyár dol- teljesítése érdekében. síték arra, hogy a következő 
gozói, vezetői. Soron kívül Az ilyen és ehhez hasonló években is lehet számítani 
860 tonna rézhuzal gyártását kezdeményezések nem szo- a szocialista brigádokra. S 
bízta rájuk a központ, ame- katlanok a kábelgyárban. Az ha a segítőkész kollektívák 
lyet rövid idő alatt, szeptem- üzemfenntartási osztályhoz száma még növekedik, alig-
ber 30-ig Törökországba kell tartozó dolgozók, esztergá- ha okoz nehézséget az éves 
juttatni. S amikor a vezetők lyosok, asztalosok, lakató- tervek és az exporttervek tel-
feje azon „főtt", hogyan old- sok már eddig is többször jesítése. 
ják meg a nagy feladatot, je- álltak sodrógép mellé — s Sz. J. 
lentkezett a Gera Sándor ne-
vű tízszeres szocialista bri-
gád; vállalták, hogy társa-
dalmi munkában besegítenek 
a fémműnek. Az anyagellá-
tási és szállítási osztályhoz 
tartozó kilenctagú vállalati 
kiváló brigád, amely anyag-
beszerzési, belső és külső 
szállítási feladatokat Iát el, 
72 órai munkát ígért az „ide-
gen területen". Kenéz And-
rás, négyszeres kiváló dolgo-
zó, a kollektíva vezetője ál-
landó kapcsolatban volt a 
fémmű üzemvezetőjével, s-
akkor mozgósította társait, 
amikor a legnagyobb szükség 
volt rájuk. Végül is a ter-
vüket túlszárnyalva, összesen 
104 órát töltöttek el targon-
cavezetéssel, egyéb rakodó-
munkával, valamint csoma-
golással. Volt, aki a napi 
munká végeztével „duplá-
zott", mások pedig szabad 
szombatjukat áldozták fel. 
Az eredmény máris megmu-
tatkozik, 200 tonnányi rést-
huzalt elküldtek- Törökor-
szágba, s minden remény 
megvan arra, hogy a további 
660 tonna termék is időre 
elkészüljön. De garantálja a 
sikert egy másik vállalás is. 
A Gera Sándor brigád ered-
ményein felbuzdulva újabb 

Szakmai nap 
az őszi BNV-n 

elégítő építő-renováló kapa-
citás — a meglevő összegeket 
is alig felerészben lehet fel-
használni az épületek felújí- fe j ó állapotban van 
tasara. Ennél pedig jóval 
többre lenne szükség. 

Néhány épület — például amelyet tavaly adtak át. 
a Petőfi Sándor sugárúti óvo- A legtöbb baj tehát a mű-
da — életveszélyessé vált. A velődési osztály felügyelete 
Hunyadi János sugárúti óvo- alá tartozó épületekkel van: 
da is két esztendeje aládú- az iskolákkal, óvodákkal, 
colva működik, vagy a Ma- Emellett sajnos a kórházak 
dách utcai iskola. Ezekre az műszaki állapota is bőven 
épületekre tekintélyes össze- hagy kívánni valót maga 
geket kellene költeni. A gon- után. Az I. kórház teljes fel-
dokat tetézi az is, hogy az öt újítása például már nem ki-
község csatlakozásával olyan fizetődő, majdnem többe ke-
intézmények kerültek a vá- rülne, mint egy ú j építése, 
rosi tanács vb művelődésügyi A folyamatban levő felújítás 
osztályának felügyelete alá, ezért csak állapotának meg-
amelyeknek az állapota sok- óvására, működési feltételei-
kai rosszabb a szegedieknél, nek biztosítására törekszik. 
Az idén például a rendelke- A többi egészségügyi intézet 
zésre álló összegeknek több — II. kórház, rendelőintézet, 
mint a felét kellett a perem- gyermekkórház stb. — általá-
területi óvodák felújítására ban megfelelő állapotban 
fordítani. A rendelkezésre van, fölújításuk jórészt már 
álló 3 m'llió forintból emel- megtörtént. Alkalmatlan vi-
teti még hat belvárosi óvoda szont céljára az. alsóvárosi 
á^lújitására tuija, ám az szociális otthon, amely íte-

S o m o g y l K á r o l y n é f e l v é t e l e 

A Szegedi Konzervgyár gyümölcsfeldolgozó üzemrészében az őszibarack ad most leg-
több munkát az asszonyoknak. Külföldön is keresett áru a magyar őszibarackbefőtt, 
a készáru nagy részét exportálják, a hám ozott. felezett gyümölcsből naponta 9—10 

vagon befőtt készül az automata gépsorokon, 

A fogyasztási cikkeit buda- emberek szervezett formában 
pesti, első nemzetközi vásá- tanulmányozhassák a bemu-
rának első ké't napja — tátott gépekhez' ajánlott ter-
szombat és vasárnap — a melési rendszereket, techno-
nagyközönségé • volt. A vásár lógiákat. 
több mint 200 ezer látogatót Hétfőn délelőtt a BNV-n 
fogadott, a kiállítás viszont megrendezték az első szak-
hétfőtől péntekig délelőttön- mai napot: az öltözködés 
ként az ipar és a szakembe- szakemberei adtak randevút 
rek, a termelők és a keres- egymásnak. A textil-, a ru-
kedők, a hazai és a külföldi házati, a bőr-, a cipő- és a 
üzletfelek találkozóinak, tár- szőrmeipar képviselői tár-
gyalásainak ad helyet: a kő- gyallak tegnap. 
zönséget délutánonként fo- Hétfőn megtekintették a 
gadja. fogyasztási cikkek első őszi 

Hétfőn az eseménynaptár vásárát az MSZMP megyei 
szerint mezőgazdasági és bizottságának gazdaságpolir 
élelmiszeripari szakemberek tikai titkárai és osztályveze-
találkozójára került sor. Az tői. A vendégeket Udvardi 
AGROMASEXPO '74 nem- Sándor külkereskedelmi mi-

, , . . , , . , , , , niszterhelyettes,a HUNGEX-
csak a kiallitással, hanem p Q é s a Vezetői fogad-
üzemi bemutatókkal is hoz- t á k é s kalauzolták a kiállí-
zájárult ahhoz, hogy a szak- táson. A megyei tanácsi vég-

rehajtó bizottságok ipari fel-
ügyeletet ellátó elnökhelyet-
tesei osztályvezetői és a me-
gyei lapok főszerkesztői hét-
főn az ágazat vezetőinek 
meghívására — megtekintet-
ték a könnyűipar kiállításait. 
A vendégeket Földi László 
államtitkár fogadta és dr. 
Móré András, a könnyűipari 
vásárbizottság elnöke adott 
részükre tájékoztatást. 

A sajtótájékoztatók sorát a 
Nehézipari Minisztérium 
kezdte meg. 

Az Élelmiszeripari Gép-
gyár sajtótájékoztatóját ter-
mékbemutatóval kötötték 
össze. A Gépipari Szövetke-
zetek Budapesti Szövetségé-
nek kiállításán Békés Miklós 
elnök mutatta be a minden 
háztartásban használható be-
rendezéseket. A Hajdúsági 
Iparművek sajtótájékoztató-
ján bemutatták a vállalat 
legfontosabb új termékeit. A 
Mechanikai Művek vezetői 
elmondták: BNV-dí jat kapott 
konyhai légtisztitójuk. A vá-
sáron továbbfejlesztett típu-
sát mutatják be — mindket-
tő még az idén az üzletekben 
lesz. 


